



DÉCISION N° **176** D/MINTP/SG/DCT/CAO/CEA1/IE3/OL/2025 DU **14** **IIII** 2025

PORTANT ATTRIBUTION DU MARCHÉ RELATIF À L'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT N° 38/AONR/MINTP/CIPM-TCRI/2025 DU 26 MAI 2025, EN PROCÉDURE D'URGENCE POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'ENTRETIEN CONFORTATIF DE CERTAINES ROUTES EN TERRE AUX PRODUITS STABILISANTS, DANS LES REGIONS DU CENTRE, DU LITTORAL ET DE L'OUEST.

FINANCEMENT : BUDGET DU MINTP - LIGNE FONDS ROUTIER - EXERCICES 2025 ET SUIVANTS

Le Ministre des Travaux Publics, Maître d'Ouvrage,

- Vu la Constitution ;
- Vu la Loi N°2024/013 du 23 Décembre 2024 portant loi de finances de la République du Cameroun pour l'Exercice 2025 ;
- Vu le Décret n° 2001/048 du 23 février 2001, portant organisation et fonctionnement de l'Agence de Régulation des Marchés Publics (ARMP) ;
- Vu le Décret n° 2008/376 du 12 Novembre 2008 portant organisation Administrative de la République du Cameroun ;
- Vu le Décret N°2012/075 du 08 mars 2012 portant organisation du Ministère des Marchés Publics ;
- Vu le Décret n° 2012/076 du 08 mars 2012 modifiant et complétant certaines dispositions du décret N° 2001/048 du 23 février 2001 portant création, organisation et fonctionnement de l'Agence de Régulation des Marchés Publics ;
- Vu le Décret n° 2018/366 du 20 Juin 2018 portant Code des Marchés Publics ;
- Vu le Décret n° 2018/461 du 07 Août 2018 portant organisation du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu le Décret n°2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
- Vu L'Arrêté N°00000241/A/MINMAP du 18 juillet 2018 portant création des Commissions Internes de Passation des Marchés auprès du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu L'Arrêté N° 0271/MINMAP/CAB du 27 Septembre 2018 instituant et organisant les modalités de rémunération et de paiement basés sur la performance de certains acteurs du système des Marchés Publics ;
- Vu La Décision N° 000785/CAB/MINMAP du 19 décembre 2023 portant désignation du Président de la Commission Interne de Passation des Marchés des Travaux de Construction de Réhabilitation des Infrastructures au Ministère des Travaux Publics ;
- Vu La Décision N°129/D/MINTP/CAB du 15 Mai 2024 constatant la composition de la Commission Interne de Passation des Marchés des Travaux de Construction de Réhabilitation des Infrastructures ;
- Vu la Circulaire N°00013995/C/MINFI du 31 décembre 2024 portant instructions relatives à l'exécution des Lois de Finances, au suivi et au contrôle de l'exécution du budget de l'Etat et des autres entités publiques pour l'Exercice 2025 ;
- Vu le Dossier d'Appel d'Offres National Restreint N° 38/AONR/MINTP/CIPM-TCRI/2025 du 26 mai 2025, en procédure d'urgence pour l'exécution des travaux d'entretien confortatif de certaines routes en terre aux produits stabilisants, dans les régions du Centre, du Littoral et de l'Ouest ;
- Vu les offres des soumissionnaires ;
- Vu le Rapport d'analyse des dossiers administratifs, des offres techniques et financières y relatif ;
- Vu La lettre N°58-2025/L/CIPM-TCRI du 25 Juin 2025 du Président de la Commission à Monsieur le Ministre des Travaux Publics

DÉCIDE :

Article 1 : Les soumissionnaires dont les noms suivent sont retenus pour l'exécution des travaux d'entretien confortatif de certaines routes en terre aux produits stabilisants, dans les régions du Centre, du Littoral et de l'Ouest :

SOUSSIONNAIRES RETENUS						
Lots/ Régions	Tronçons	Type d'intervention	Délai (mois)	Budget Prévisionnel TTC (FCFA)	Montant TTC (FCFA)	Nom du Soumissionnaire
1-LT/CE	Nebamo - Ndogbakomcc	Entretien confortatif de certaines routes en terre aux produits stabilisants	Quator ze (14)	1 750 000 000	INFRUCTUEUX (Lot 1)	
2-OU	Douzem - Sa'a Maya Djuttisa - Baranka (Lim. SW) (24,0 km), Phase 1 (section Douzem - Sa'a Maya - Koanong, 9km)			1 990 000 000	1 989 357 490	BATI- CONCEPT SARL

Article 2 : La présente Décision sera enregistrée, publiée et communiquée partout où besoin sera.

Yaoundé, le 14 JUIL 2025

Copie : ARMP



Manuel NGANOU D.



MINISTÈRE DES TRAVAUX PUBLICS

MINISTRY OF PUBLIC WORKS

DECISION No. **176** /MINTP/SG/DOT/CAO/CEA1/IE3/OL/2025 OF **14 JUL 2025**

TO AWARD THE CONTRACT RELATING TO THE LIMITED NATIONAL CALL FOR TENDERS No. 38/AONR/MINTP/CIPM-TCRI/2025 OF 26 MAY 2025, IN EMERGENCY PROCEDURE FOR THE EXECUTION OF REINFORCEMENT MAINTENANCE WORKS WITH STABILISING PRODUCTS ON SOME EARTH ROADS IN THE CENTRE, LITTORAL AND WEST REGIONS

FINANCING: MINTP BUDGET-ROAD FUND LINE, FINANCIAL YEAR 2025 ET SEQ

The Minister of Public Works, Project Owner,

Mindful of the Constitution;

Mindful of Law No. 2024/013 of 23 December 2024 on the Finance Law of the Republic of Cameroon for the 2025 Financial Year;

Mindful of Decree No. 2001/048 of 23 February 2001 on the establishment and functioning of the Public Contracts Regulatory Agency (PCRA);

Mindful of Decree No. 2008/376 of 12 November 2008 on the administrative organisation of the Republic of Cameroon;

Mindful of Decree No. 2012/075 of 8 March 2012 to organise the Ministry of Public Contracts;

Mindful of Decree No. 2012/076 of 8 March 2012 to amend and supplement certain provisions of Decree No. 2012/048 of 23 February 2001 on the establishment, organisation and functioning of the Public Contracts Regulatory Agency;

Mindful of Decree No. 2018/366 of 20 June 2018 to institute the Public Contracts Code;

Mindful of Decree No. 2018/461 of 7 August 2018 to organise the Ministry of Public Works;

Mindful of Decree No. 2019/002 of 4 January 2019 to reshuffle the Government;

Mindful of Order No. 00000241/A/MINMAP of 18 July 2018 to establish Internal Tenders Boards in the Ministry of Public Works;

Mindful of Order No. 0271/MINMAP/CAB of 27 September 2018 to establish and organise the terms and conditions for remuneration and payment based on the performance of certain stakeholders in the public contracts system;

Mindful of Decision No. 000785/CAB/MINMAP of 19 December 2023 to appoint the Chairperson of the Internal Tenders Board for Infrastructure Construction and Rehabilitation Works at the Ministry of Public Works;

Mindful of Decision No. 129/D/MINTP/CAB of 15 May 2024 to establish the organisation of the Internal Tenders Board for Infrastructure Construction and Rehabilitation Works;

Mindful of Circular No. 00013995/C/MINFI of 31 December 2024 on instructions relating to the execution of finance laws, the follow-up and control of the execution of the budget of the State and other public entities for the financial year 2025;

Mindful of The Limited National Call for Tenders No. 38/AONR/MINTP/CIPM-TCRI/2025 of 26 May 2025, in emergency procedure for the execution of reinforcement maintenance works with stabilising products on some earth roads in the Centre, Littoral and West regions;

Mindful of The tenders submitted;

Mindful of The evaluation report of administrative documents, technical and financial bids,

Mindful of Letter No. 58-2025/L/CIPM-TCRI of 25 June 2025 from the Chairperson of the Tenders Board to the Minister of Public Works;

HEREBY DECIDES AS FOLLOWS:

Article 1: The following tenderers have been selected for the execution of reinforcement maintenance works with stabilising products on some earth roads in the Centre, Littoral and West Regions:

SUCCESSFUL TENDERERS						
Lots/ Regions	Road sections	Type of intervention	Time frame (month)	Estimated budget including taxes (in CFAF)	Amount including taxes (CFAF)	Name of tenderers
1-LT/CE	Nebamo - Ndogbakomec	Reinforce- ment maintenance works on some earth roads with stabilising products	Fourteen (14)	1,750,000,000	UNSUCCESSFUL (Lot 1)	
2-OU	Douzem - Sa'a Maya - Djuttisa - Baranka (Lim. SW) (24,0 km), Phase 1 (section Douzem - Sa'a Maya - Koanong, 9km)			1,990,000, 000	1,989,357, 490	BATI- CONCEPT SARL

Article 2: This Decision shall be registered and published wherever need be.

Yaounde, 14 JUL 2025

Copy: PCRA;


Manuel NGANOU D.